
Sitno, 5 grudnia 2008 roku
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Protokół Nr XXVII/2008
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 5 grudnia 2008 roku

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Zmiany w budżecie Gminy Sitno na 2008 r.
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy.
6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
7. Podjęcie uchwał:

- w sprawie zmian w Statucie Gminy Sitno,
- w sprawie obniżenia ceny żyta do ustalenia podatku rolnego,
- w sprawie ustalenia wynagrodzenia za inkaso w podatku rolnym, leśnym i od nieruchomości,
- w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości,
- w sprawie zwolnienia od podatku rolnego gruntów, na których zaprzestano produkcji rolnej,
- w sprawie zwolnień w podatku rolnym,
- w sprawie wzorów deklaracji podatkowych,
- w sprawie rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi,
- w sprawie zatwierdzenia taryf na wodę i ścieki,
- w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Zakład Wodociągów i Utrzymania Terenów Gminy,
- w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Ośrodek Promocji, Kultury i Sportu,
- w sprawie zasad wypłacania diet dla Radnych Gminy Sitno,
- w sprawie regulaminu wynagrodzeń nauczycieli,
- w sprawie programu przeciwdziałania alkoholizmowi,
- w sprawie programu przeciwdziałania narkomanii,
- w sprawie ryczałtów dla OSP,
- w sprawie określenia stawek podatków od środków transportowych,
- w sprawie zwolnień w podatku od środków transportowych,
- w sprawie zmian w budżecie na 2008 r.

8. Sprawy różne.
9. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
10.Zamknięcie obrad sesji.
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Radni obecni: 

1. Adamczuk Małgorzata
2. Brzozowski Janusz
3. Juszczak Andrzej
4. Gazda Antoni
5. Karski Aleksander
6. Kozak Leszek
7. Łuczyszyn Lucjan
8. Mazurek Janusz
9. Mazurek Jerzy
10.Monastryski Ryszard
11.Niedźwiedź Zygmunt
12.Pawlicha Bogdan
13.Szajnoga Marek
14.Tukiendorf Edward
15.Wrotniak Mieczysław

Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia  obrad XXVII  Sesji  Rady Gminy w bieżącej  kadencji  dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący powitał Radnych a także gości zaproszonych: Wójta Gminy Sitno 
Pana Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy 
Panią Jolantę Hryciuk, Głównego Księgowego ZWiUTG Panią Marzenę Ternes oraz 
sołtysa Kolonii Kornelówki Pana Mieczysława Steca.
Obrady rozpoczęły się o godz. 10°° i trwały do godz. 16³°.

Ad 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

       Przewodniczący  Rady  Gminy Pan  Edward  Tukiendorf  na  podstawie  listy 
obecności stwierdził, że w obradach sesji uczestniczy 15 Radnych, co stanowi pełne 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad.
Pan Andrzej Juszczak zaproponował, by punkt 7. „Podjęcie Uchwał” zrealizować po 
punkcie 4. „Zmiany w budżecie”.
Państwo Radni nie wnosili  uwag do porządku obrad i  przyjęli  go z proponowaną 
poprawką jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
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Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

       Przewodniczący Rady Gminy zaproponował,  by  w skład Komisji  Uchwał 
i Wniosków weszli Radni: Lucjan Łuczyszyn, Aleksander Karski i Antoni Gazda.
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 4
Zmiany w budżecie Gminy Sitno na 2008 r.

  
Na  wstępie  Pan  Wójt  poinformował,  że  z  uwagi  na  zwiększenie  dochodów 
budżetowych doszły dodatkowe zmiany w budżecie.
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem do Rady Gminy czy wyraża 
zgodę na dołączenie tych dodatkowych zmian.
Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  Pan  Andrzej  Juszczak  stwierdził,  że  Radni 
prześledzą materiały i się do nich ustosunkują. Jeżeli nie będzie zasadniczych zmian 
w budżecie to zostaną one przyjęte.
Następnie  Skarbnik  Gminy  Pani  Jolanta  Hryciuk  przedstawiła  projekt  uchwały 
w sprawie zmian w budżecie.
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o dyskusję i zadawanie pytań.
Pan  Andrzej  Juszczak  zapytał  o  kwotę  12.000,-zł  zwiększoną  na  wynagrodzenia 
w OSP.
Pani Skarbnik wyjaśniła, że jest to kwota na wynagrodzenia dla kierowców wozów 
bojowych.
Przewodniczący Rady Gminy zapytał o kwotę 6.000,-zł na promocję.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że jest to kwota na opracowanie Lokalnej Strategii Rozwoju.
W  związku  z  tym,  że  nikt  więcej  nie  zadawał  pytań,  przystąpiono  do  realizacji 
następnego punktu porządku obrad.

Ad. 5
Podjęcie Uchwał

Pan Antoni Gazda odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia:

1) Uchwała  Nr  XXVII/155/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  5  grudnia  2008  r. 
w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/28/2003 Rady Gminy Sitno z dnia 21 lutego 
2003 r. w sprawie uchwalenia statutu gminy Sitno.
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Pan Sekretarz wyjaśnił,  że uchwała ta dotyczy zmiany organizacji  gminy – 
dopisane  są  jednostki  organizacyjne.  Nie  ma  zapisanego  przedszkola 
w Jarosławcu ale jak będzie taka potrzeba to się go dopisze.
Pan  Andrzej  Juszczak  zapytał  czy  Ośrodek  Promocji  i  Gminna  Biblioteka 
muszą być odrębnymi instytucjami.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że tak. Musi być minimum jedna instytucja kultury. 
Natomiast  Ośrodek  Promocji  będzie  się  zajmował  takimi  zadaniami  jak 
rekreacja, zawody sportowe, wyjazdy, itp... W celu uniknięcia odpraw obecni 
pracownicy automatycznie staną się pracownikami nowych jednostek.
Pan Juszczak zapytał o sprawę ZWiUTG.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że kluczową kwestią w funkcjonowaniu tego zakładu 
będzie jego statut. 
Następnie Państwo Radni przyjęli ww. Uchwałę jednogłośnie w głosowaniu 
jawnym.

2) Uchwała  Nr  XXVII/156/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  5  grudnia  2008  r. 
w  sprawie  obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta  do  celów ustalenia  podatku 
rolnego na 2009 rok.
Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa  Pan  Leszek  Kozak  odczytał  wnioski 
z posiedzenia Komisji w dniu 2 grudnia 2008 r. (wnioski w załączeniu).
Komisja Rolnictwa wnioskuje o przyjęcie stawki 30 zł/1g żyta.
Pan  Andrzej  Juszczak  zwrócił  się  z  pytaniem  do  Skarbnika  Gminy  jakie 
zmiany w budżecie by powodowała proponowana stawka.
Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  taka  stawka  obniżyłaby  dochody  o  ok.  34.000,-zł. 
Dlatego jest propozycja zmniejszenia stawki do 32 zł/1q.
Pan Sekretarz dodał, że dojdą również skutki zmniejszenia subwencji.
Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że jeżeli niewiele się obniży cenę żyta 
to wpływy z subwencji będą takie same – gdyż cena ministerialna jest niższa 
niż w ubiegłym roku.
Pan  Ryszard  Monastyrski  zaproponował,  by  w  tym  roku  zostawić  obecną 
stawkę a na następny rok obniżyć ją o 3 zł.
Pan  Bogdan Pawlicha  stwierdził,  że  stawkę  trzeba  obniżyć  o  3  złote  i  nie 
można  straszyć,  że  subwencja  będzie  niższa.  Natomiast  wszyscy  powinni 
płacić podatki. Jeżeli zostawi się stawkę 33 zł to rolnik będzie płacił więcej niż 
weźmie na skupie za zboże.
Pan  Janusz  Brzozowski  stwierdził,  że  w  ubiegłym  roku  bardzo  dużo 
podniesiono podatki.  Podniesiono także  inkaso.  Teraz  proponuje  się  inkaso 
w wysokości 10 % co jest niemoralne. Niech sołtysi sami ocenią jak to jest 
dyskutowane na terenie gminy.
Pan Wójt zauważył, odnośnie płacenia podatków, że ten co nie płaci to dalej 
nie będzie płacił. Wysyła się upomnienia przez kilka lat. Nie pomagają nawet 
tytuły wykonawcze. Na razie gmina nie wchodzi na hipotekę. Jak zmniejszy 
się podatek to z jakiegoś działu trzeba zmniejszyć wydatki.
Pan Jerzy Mazurek zaproponował obniżenie ceny żyta do 31 zł/1q.
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Pan  Ryszard  Monstyrski  zauważył,  odnośnie  inkasa,  że  w innych gminach 
sołtysi mają jeszcze wyższe stawki.
Pan  Zygmunt  Niedźwiedź  dodał,  że  od  kwoty  inkasa  trzeba  odjąć  podatek 
dochodowy – 20 %. Ponadto co roku spada ściągalność podatków.
Pan Lucjan Łuczyszyn stwierdził, że należy zostawić stawkę podatku rolnego 
na obecnym poziomie, bez podnoszenia.
Pan  Marek  Szajnoga  stwierdził,  że  cena  zboża  drastycznie  spadła  a  cena 
nawozów i oprysków wzrosła. Ponadto dochodzi sprawa umorzeń – ci co płacą 
podatki to co roku płacą więcej, a innym osobom się podatki umarza. 
Następnie, w związku z kilkoma propozycjami stawek Przewodniczący Rady 
Gminy poddał pod głosowanie kolejne wnioski:
-  stawka  30zł/1q  żyta  –  w  głosowaniu  jawnym  za  głosowało  6  Radnych, 
przeciw 7 Radnych, 1 Radny wstrzymał się od głosu.
- stawka 31zł/1q żyta – w głosowaniu jawnym za opowiedziało się 8 Radnych, 
przeciw – 0, 6 Radnych wstrzymało się od głosu.
W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  Gminy  poddał  pod 
głosowanie uchwałę ze stawką 31zł/1q żyta.
Państwo Radni przyjęli ww. Uchwałę w głosowaniu jawnym przy 10 głosach 
za, 3 przeciw i 1 głosie wstrzymującym.

3) Uchwała  Nr  XXVII/157/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  5  grudnia  2008  r. 
w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego od 
osób  fizycznych  w  drodze  inkasa,  określenia  inkasentów  i  wysokości 
wynagrodzenia za inkaso.
W głosowaniu jawnym za ww. uchwałą opowiedziało się 6 Radnych, przeciw 
– 3, 5 Radnych wstrzymało się od głosu.
Pan Janusz Brzozowski zwrócił uwagę, że należy wykluczyć głosy Radnych, 
którzy są sołtysami i głosowali w swojej sprawie. Ponadto Pan Brzozowski 
stwierdził,  że  jeżeli  ktoś  otrzymuje  rentę  to  może  trochę  popracować 
społecznie.  Natomiast  to  jest  wstyd  dla  całej  Rady  Gminy,  że  jest  już 
dwadzieścia lat po zmianie a największy ormowiec jest Radnym.
Pan  Sekretarz  poinformował,  że  sprawa  głosowania  Radnych,  którzy 
są jednocześnie sołtysami zostanie wyjaśniona z Radcą Prawnym.

4) Uchwała  Nr  XXVII/158/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  5  grudnia  2008  r. 
w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  nieruchomości 
obowiązujących na terenie Gminy Sitno na rok 2009.
Pan Marek Szajnoga  zaproponował  obniżenie  stawki  w pkt.  2  b  do  kwoty 
14 zł.
Przewodniczący  Rady  Gminy  również  opowiedział  się  za  obniżeniem 
ww. stawki.
Pan Wójt wyjaśnił, że i tak stawka ta jest obniżana z 18 zł do 14 zł.
Pan  Jerzy  Mazurek  zapytał  czy  ważne  są  poprzednie  zwolnienia  z  tego 
podatku.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że tak.
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Następnie Państwo Radni przyjęli ww. uchwałę w głosowaniu jawnym przy 
13 głosach za i 1 głosie przeciw. 

5) Uchwała  Nr  XXVII/159/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  5  grudnia  2008  r. 
w  sprawie  określenia  trybów  i  szczegółowych  warunków  zwolnienia  od 
podatku  rolnego  gruntów  gospodarstw  rolnych,  na  których  zaprzestano 
produkcji rolnej.
Pan Wójt wyjaśnił, że do tej pory nie wpłynął żaden wniosek nt. zaprzestania 
produkcji rolnej.
Ww. Uchwała została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

6) Uchwała  Nr  XXVII/160/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  5  grudnia  2008  r. 
w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku rolnego.
Pan Marek Szajnoga zapytał czy ta uchwała dotyczy też osób fizycznych.
Pan Wójt wyjaśnił, że nie.
Następnie Państwo Radni przyjęli ww. Uchwałę w głosowaniu jawnym przy 
13 głosach za, 0 przeciw i 1 głosie wstrzymującym. 

7) Uchwała  Nr  XXVII/161/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  5  grudnia  2008  r. 
w sprawie określenia wzorów deklaracji i informacji podatkowych w zakresie 
podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

8) Uchwała  Nr  XXVII/162/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  5  grudnia  2008  r. 
w  sprawie  uchwalenia  rocznego  programu  współpracy  z  organizacjami 
pozarządowymi.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.  

9) Uchwała  Nr  XXVII/163/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  5  grudnia  2008  r. 
w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę oraz zbiorowe 
odprowadzanie ścieków.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że obecnie cena wody wynosi 2,45 zł/m³. Proponuje 
się  stawkę  2,70  zł/m³.  Natomiast  w  innych  gminach  cena  wody  wynosi 
w granicach 3 złotych.
Pan  Jerzy  Mazurek  zapytał  kto  będzie  rozliczał  wodę  skoro  pracownik 
ZWiUTG przeszedł do gminy. Wodociągi powinien dalej prowadzić i rozliczać 
ZWiUTG.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że woda będzie rozliczana w gminie dlatego, że będzie 
zatrudniona jedna osoba do rozliczania VAT-u i jedna osoba do windykacji 
należności i rozliczania wody. Na przyszły rok będą prognozy zużycia wody 
i tylko jeden odczyt pod koniec roku.
Pan  Leszek  Kozak  zapytał  czy  nie  będzie  większych  braków  w  budżecie 
po przekształceniu ZWiUTG.
Pan Janusz Brzozowski zapytał czy gmina będzie mogła odliczać sobie VAT 
na podobnej zasadzie co firmy.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że nie – tylko w tych dziedzinach gdzie ponosi koszty, 
gdzie VAT występuje po stronie kosztów i dochodów.
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Następnie Państwo Radni przyjęli ww. uchwałę w głosowaniu jawnym przy 
9 głosach za, 0 przeciw i 4 głosach wstrzymujących.

10)Uchwała  Nr  XXVII/164/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  5  grudnia  2008  r. 
w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Zakład Wodociągów 
i Utrzymania Terenów Gminy.
Pan  Andrzej  Juszczak  zapytał  o  zapis  §  3  statutu  dotyczący  głównego 
księgowego – 1 etat – co on będzie rozliczał skoro wszystko będzie w gminie. 
Ponadto Pan Juszczak zapytał o § 6 pkt. 4 statutu.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że główny księgowy będzie rozliczał m.in. płatności 
finansowe, wydatki i dochody.
Pan  Janusz  Brzozowski  stwierdził,  że  w  wyniku  tych  reorganizacji  tylko 
zwiększyło się zatrudnienie w gminie. Wcześniej w gminie zatrudnieni byli 
dwaj konserwatorzy i Skarbnik Gminy to rozliczał – teraz łatwo policzyć ile 
wzrosło zatrudnienie.
Pan  Sekretarz  stwierdził,  że  zwiększył  się  zakres  obowiązków  tych 
pracowników.
Pan Wójt dodał, że przeprowadza się reorganizację z powodu zmiany ustawy 
o finansach publicznych. Nie będzie już dotacji do wody i śmieci. Planuje się 
zakup małego samochodu ciężarowego do kwoty 30 – 40 tysięcy złotych.
Pan Andrzej  Juszczak zaproponował zmianę zapisu w statucie z „głównego 
księgowego” na „księgowego” i zapisanie części etatu.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że musi być główny księgowy ze względu na ustawę 
o finansach publicznych,  natomiast  etat  w rzeczywistości  będzie wynosił  ¾ 
– i taki zapis zostanie zawarty w statucie.
Następnie Państwo Radni przyjęli ww. uchwałę w głosowaniu jawnym przy 
11 głosach za, 1 głosie przeciw i 2 głosach wstrzymujących.

11)Uchwała  Nr  XXVII/165/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  5  grudnia  2008  r. 
w sprawie utworzenia jednostki  budżetowej pod nazwą „Ośrodek Promocji, 
Kultury i Sportu Gminy Sitno”.
Pan Andrzej Juszczak zapytał o zapis § 3 uchwały.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że chodzi o wyposażenie Domu Kultury, które zostanie 
przekazane. Ta kwota zostanie wyliczona i zapisana.
Następnie Państwo Radni przyjęli ww. Uchwałę w głosowaniu jawnym przy 
13 głosach za i 1 głosie wstrzymującym.

12)Uchwała  Nr  XXVII/166/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  5  grudnia  2008  r. 
w  sprawie  ustalenia  zasad,  na  których  Radnym  Rady  Gminy  w  Sitnie 
przysługują diety i zwrot kosztów podróży służbowych.
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek by pozostawić wysokość diet na 
obecnym poziomie.
Pan Bogdan Pawlicha przyłączył się do wniosku by zostawić diety na obecnym 
poziomie.
Pan Janusz Brzozowski złożył  wniosek,  by Radni pracowali  społecznie bez 
żadnych wynagrodzeń.
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W związku z  powyższym Przewodniczący Rady Gminy zapytał  kto jest  za 
pozostawieniem wysokości diet dla radnych na obecnym poziomie.
Państwo Radni  opowiedzieli  się  za  ww.  propozycją  w głosowaniu  jawnym 
przy 13 głosach za, 1 głosie przeciw i 1 głosie wstrzymującym. 
W związku z powyższym uchwała Nr XXVII/166/08 nie została podjęta. 

13)Uchwała  Nr  XXVII/166/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  5  grudnia  2008  r. 
w  sprawie  ustalenia  regulaminu  określającego  wysokość  oraz  szczegółowe 
warunki  przyznawania nauczycielom zatrudnionym w szkołach,  dla  których 
organem  prowadzącym  jest  Gmina  Sitno  dodatków:  motywacyjnego, 
funkcyjnego, za warunki pracy i niektórych innych składników wynagrodzenia 
oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że regulamin ten nie został uzgodniony z jednym ze 
związków zawodowych i dlatego jest propozycja by przyjąć go na następnej 
sesji.

14)Uchwała  Nr  XXVII/166/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  5  grudnia  2008  r. 
w sprawie zmian w budżecie gminy Sitno.
Uchwała  ta  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy  13  głosach  za, 
0 przeciw i 2 głosach wstrzymujących.

15)Uchwała  Nr  XXVII/167/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  5  grudnia  2008  r. 
w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  członków 
Ochotniczych Straży pożarnych.
Pan  Wójt  poinformował,  że  proponuje  się  kwotę  14zł  za  godzinę  akcji 
strażackiej oraz 8 złotych za godzinę szkolenia.
Pan Bogdan Pawlicha zapytał jakie były stawki w ubiegłym roku i ile to gminę 
kosztowało.
Pan Wójt wyjaśnił, że stawka wynosiła 13,50 zł za godzinę a koszt całkowity 
ok. 15.000,-zł rocznie.
Pan  Ryszard  Monastyrski  zaproponował  zmniejszenie  stawki  za  szkolenie 
a zwiększenie stawki za akcje.
Pan Wójt wyjaśnił, że proponowana jest maksymalna stawka – 14 złotych.
Następnie  Państwo  Radni  przyjęli  ww.  uchwałę  –  ze  stawkami  14  zł 
za godzinę akcji i 8 złotych za godzinę szkolenia – w głosowaniu jawnym przy 
13 głosach za i 2 głosach wstrzymujących.

16)Uchwała  Nr  XXVII/168/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  5  grudnia  2008  r. 
w  sprawie  uchwalenia  gminnego  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania 
problemów alkoholowych na rok 2009.
Pan  Sekretarz  zaproponował,  by  z  ww.  programu  sfinansować  częściowo 
naukę  pływania  dla  dzieci  na  krytej  pływalni  w  Zamościu  –  zgodnie 
z przedstawioną ofertą pływalni.
Pan Krzysztof Gałaszkiewicz poinformował, że byłby to koszt ok. 7.000,-zł w 
skali całej gminy.
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Pan Sekretarz dodał, że ten koszt będzie nawet mniejszy, gdyż odejdzie koszt 
autokaru.
Pan Janusz Brzozowski złożył wniosek, by sfinansować całkowicie koszt nauki 
pływania  dla  dzieci  ze  szkół  podstawowych  –  ze  środków  zaplanowanych 
w budżecie 2009 r. na podwyżki diet dla Radnych.
Państwo Radni opowiedzieli się za ww. propozycją jednogłośnie w głosowaniu 
jawnym.
Następnie  Państwo  Radni  w  głosowaniu  jawnym  przy  13  głosach 
za i 2 głosach wstrzymujących przyjęli Uchwałę Nr XXVII/168/08.   

17)Uchwała  Nr  XXVII/169/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  5  grudnia  2008  r. 
w  sprawie  uchwalenia  gminnego  programu  przeciwdziałania  narkomanii 
na 2009 rok.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

18)Uchwała  Nr  XXVII/170/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  5  grudnia  2008  r. 
w  sprawie  określenia  wysokości  rocznych  stawek  podatku  od  środków 
transportowych.
Pan Marek Szajnoga zapytał jak te stawki mają się do stawek z ubiegłego roku 
i  zaproponował,  jeżeli  jest  to  możliwe,  obniżenie  stawek dla  największych 
samochodów.
Pan Jerzy Mazurek zapytał jakie są stawki w innych gminach.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że te stawki były porównywane z gminą Łabunie. Przy 
większych samochodach są proponowane stawki z ubiegłego roku. Dochody 
z tego podatku wynoszą ok. 80.000,-zł rocznie.
Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że nawet jeżeli zmniejszy się stawki 
podatku o 50 czy 100 zł to i tak raczej to nie będzie miało większego znaczenia 
dla sytuacji finansowej firm transportowych.
Pan  Szajnoga  stwierdził,  że  firmy  transportowe  płacą  podatek  trzykrotnie 
– w paliwie, w podatku i w winietach.
Pan  Sekretarz  stwierdził,  że  skoro  podatek  rolny  obniżono  o  6  % to  i  ten 
podatek można ewentualnie obniżyć o 6 %.
Pan Szajnoga złożył wniosek o 10 % obniżenie proponowanych stawek.
Pan Wójt zaproponował obniżenie stawek o 6 %.
Pan Antoni Gazda zaproponował pozostawienie stawek podatku od środków 
transportowych na poziomie ubiegłego roku.
W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  Gminy  poddał  pod 
głosowanie kolejne propozycje:
- obniżenie stawek o 10 % - w głosowaniu jawnym za głosowało 2 Radnych, 
przeciw 9, 4 Radnych wstrzymało się od głosu,
- obniżenie stawek o 6 % - w głosowaniu jawnym za głosowało 5 Radnych, 
przeciw 3, 7 Radnych wstrzymało się od głosu,
- pozostawienie stawek podatku na poziomie ubiegłego roku – w głosowaniu 
jawnym za głosowało 6 Radnych, przeciw – 2, 7 Radnych wstrzymało się od 
głosu.
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W  związku  z  powyższym  stawki  podatku  od  środków  transportowych 
pozostały na poziomie ubiegłego roku.
Pan Bogdan Pawlicha zauważył, że płaci rocznie 27.000,-zł tego podatku a nie 
ma możliwości dojechania do domu ze względu na ograniczenia w tonażu.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zauważył  –  odnośnie  przyjętej  Uchwały 
–  że w ubiegłym roku w trzech pozycjach była stawka zerowa podatku.
Pan Sekretarz zaproponował, by w miejscach gdzie była stawka zerowa wpisać 
stawkę występującą w następnej pozycji po tej stawce.
Państwo Radni zgodzili się z ww. propozycją.         

19)Uchwała  Nr  XXVII/171/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  5  grudnia  2008  r. 
w sprawie wprowadzenia zwolnień w podatku od środków transportowych.
Uchwała  ta  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy  14  głosach 
za i 1 głosie wstrzymującym.

Ad.6
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy 

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno Pan dr inż. Kajetan Protas i dotyczyło 
ono w szczególności:
– realizacji zadań drogowych,
– funkcjonowania oświaty,
– funkcjonowania OSP,
– zadań realizowanych przez gospodarstwo pomocnicze,
– podsumowania kontroli RIO (18 grudnia 2008 r.),
– funkcjonowania Urzędu Gminy.

Ad. 7
Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi

Ad. 8
Sprawy różne

Pan Andrzej Juszczak zapytał, czy będzie możliwość otrzymania protokołu z kontroli 
RIO.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że protokół ten będzie udostępniony do wglądu na stronie 
internetowej.
Pan  Marek  Szajnoga  poruszył  sprawę  parkingu  przy  kościele  w  Jarosławcu 
stwierdzając,  że  jeżeli  nie  ma szans  na  pozwolenie  na  budowę,  to  trzeba  w tym 
miejscu ułożyć szerszy chodnik. 
Ponadto Pan Szajnoga zwrócił  się z  wnioskiem o utwardzenie dojazdu do szkoły 
w Jarosławcu.
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Pan Wójt stwierdził, że jest to teren wspólnoty i gmina nie może na nieswoim terenie 
budować dojazdu. Można ewentualnie ten dojazd podsypać drobnym materiałem.
Pan Szajnoga zapytał o sprawę wspólnoty w Jarosławcu.
Pan Sekretarz stwierdził,  że trzeba zatwierdzić decyzję o podziale i przekazać ten 
plac szkole. Uregulowano sprawę zapłaty za energię elektryczną. Wspólnota musi 
określić jakie ma plany odnośnie tego placu. Przychodzą do Urzędu Gminy osoby 
z  Jarosławca,  z Komisji  Rewizyjnej  Wspólnoty i  mówią,  że dzieje  się  coś złego. 
Trzeba byłoby zrobić zebranie z mieszkańcami i to wyjaśnić.
Następnie  Pan  Sekretarz  przedstawił  informacje  w  sprawie  uregulowania  sprawy 
dowożenia dzieci z Cześnik.
Pan Marek Szajnoga zwrócił się o rozwiązanie sprawy przeciekania dachu na szkole 
w Jarosławcu.
Pan  Bogdan  Pawlicha  zwrócił  się  o  przedłużenie  chodnika  bez  krawężnika  przy 
szkole w Cześnikach, żeby dzieci mogły wsiadać do autobusu.
Pan Janusz Brzozowski poruszył temat odpowiedzi GDDKiA w sprawie parkingu 
w Jarosławcu,  stwierdzając że ten parking można zrobić czasowo lub cofnąć płot 
przy kościele poza pas drogowy.
Ponadto  Pan  Brzozowski  stwierdził,  że  dziwi  się  takim  wypowiedziom odnośnie 
wspólnoty. Budynek mleczarni został wydzierżawiony, dzierżawcy budują sklep za 
własne  pieniądze.  Wspólnota  nie  broni  nikomu korzystania  z  placu  czy  budynku 
Domu Ludowego. Parking będzie służył całej miejscowości. Trzeba się cieszyć, że 
ktoś za własne pieniądze buduje nowy budynek sklepu.
Trzeba  uregulować  sprawę  zajęcia  gruntów  mieszkańców  Jarosławca  na  pas 
drogowy.
Pan Wójt stwierdził, że dobrze iż coś się dzieje, ale chodzi Pan z Komisji Rewizyjnej 
i przedstawia informacje, które wymagają wyjaśnienia. Wspólnota jest zarządcą tego 
mienia  a  sytuacja  staje  się  niepokojąca.  Samorząd  nie  ma  możliwości  prawnych 
wchodzenia w temat inwestycji wspólnoty.
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że gmina nie blokuje tej budowy.
Pan Janusz Brzozowski zwrócił się z prośbą by odczytać protokół z kontroli Komisji 
Rewizyjnej Wspólnoty.
Pan Sekretarz stwierdził, że trzeba się spotkać i wyjaśnić te sprawy gdyż każda ze 
stron mówi coś innego.
Następnie Pan Andrzej Juszczak odczytał protokół Komisji Rewizyjnej Wspólnoty.
Ponadto Pan Juszczak zaproponował, by w przyszłości uwagi przedstawiać na piśmie 
jak również na pismie udzielać odpowiedzi na te uwagi.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że osobie z Komisji Rewizyjnej Wspólnoty chodzi o to, że ta 
sama osoba jest w Zarządzie Wspólnoty i wydzierżawia sama sobie budynek.
Następnie Pan Aleksander Karski poruszył temat oświetlenia ulicznego informując, 
że w Horyszowie Polskim nie działa oświetlenie z transformatora nr 2 i 3.
Ponadto Pan karski  zwrócił  się z prośbą o obniżenie  krawężnika na chodniku od 
remizy OSP do cmentarza.
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Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził,  odnośnie  oświetlenia,  że  bardzo  źle  się 
dzieje – gmina zwiększa środki na konserwację a są ciągłe uwagi mieszkańców.
Pan Sekretarz stwierdził, że faktycznie jest problem z oświetleniem i należałoby się 
zastanowić czy nie wypowiedzieć umowy na konserwację i wykonywać ją w ramach 
gospodarstwa pomocniczego.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował,  by  zaprosić  na  sesję  kierownika 
zakładu energetycznego.
Pan Wójt zwrócił uwagę, odnośnie wypowiedzi Pana Juszczaka, że trudno jest prosić 
o pisanie wniosków podczas luźnej rozmowy.
Pan Janusz Brzozowski stwierdził, że jeżeli była to luźna rozmowa to nie powinno 
się o tym mówić na sesji Rady Gminy.
Następnie Pan Wójt przedstawił informację w sprawie szans na pozyskanie do 20 % 
gruntów  w  Horyszowie  –  Nowej  Kolonii  od  ANR  do  rozdysponowania  między 
rolników z terenu gminy Sitno.
Następnie  Pan  Krzysztof  Gałaszkiewicz  przedstawił  informacje  dotyczące 
funkcjonowania Rady Powiatu Zamojskiego, w tym m.in. sprawozdanie z realizacji 
zgłoszonych wniosków, projekt budżetu powiatu na 2009 r., możliwości w zakresie 
środków  pomocowych  oraz  propozycje  zgłoszenia  w  2011  r.  do  dofinansowania 
z MSWiA drogi Sitno – Jarosławiec. Jednakże gmina Sitno musiałaby dołożyć 50 % 
potrzebnych środków tj. ok. 1,5 mln złotych.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał,  czy  powiat  uczestniczy  w  inwestycjach 
wojewódzkich, skoro domaga się uczestnictwa gminy w swoich inwestycjach.
Pan  Wójt  stwierdził,  że  to  co  proponuje  powiat  to  są  kpiny.  Drogi  powiatowe 
Cześniki – Bródek i Cześniki – Wolica są nieprzejezdne. Gmina Sitno dokładała do 
drogi  w  Kol.  Sitno,  Rozdołach,  Stanisławce,  Cześnikach,  Jarosławcu.  Powiat 
całkowicie  odwrócił  się  od  gminy  Sitno.  Nie  buduje  się  dróg,  chodników,  nie 
prowadzi się odśnieżania. Proszę przedłożyć mieszkańcom pismo co w sprawie dróg 
powiatowych. Wielokrotnie było mówione do radnych powiatowych, żeby pojechali 
i zobaczyli co się dzieje na drogach powiatowych. Wielokrotnie były wysyłane pisma 
do Starosty w sprawie przepustów i ubytków na drogach powiatowych.
Pan Krzysztof Gałaszkiewicz stwierdził, że w powiecie zamojskim rządzi PSL, czyli 
koledzy polityczni Pana Wójta i nie można z tego powodu mieć pretensji do radnych 
powiatowych z gminy Sitno. Niech na następną sesję Rady Powiatu przyjadą Wójt 
i Przewodniczący Rady Gminy Sitno i przedstawią swoje uwagi.
Ponadto Pan Gałaszkiewicz stwierdził, że w Radzie Powiatu jest w opozycji i  nie 
można  mieć  do  niego  pretensji  z  tego  tytułu.  Starosta  rządzi  w  powiecie  12  lat 
a w tym czasie wyremontowano 4,5 km dróg.
Pan  Bogdan  Pawlicha  stwierdził,  że  na  zebraniu  w  Cześnikach  Starosta  obiecał 
poprawę drogi. Ponadto powiat zmusza gminę do łamania prawa i dofinansowywania 
nie sowich inwestycji. Ale dziwne jest, że gmina może dofinansowywać inwestycje 
powiatowe a nie może dofinansować parkingu w Jarosławcu.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że inwestycje powiatowe gmina realizuje w porozumieniu.
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Pan  Wójt  zwrócił  się  z  wnioskiem  do  Pana  Gałaszkiewicza,  żeby  uczestniczył 
w zebraniach wiejskich i strażackich i słuchał uwag mieszkańców.
Ponadto Pan Wójt stwierdził, że nie ma co wyciągać teraz aspektów politycznych 
i nie ma co się obrażać za przedstawione uwagi. 
Nic  się  nie  robi  w  stronie  wschodniej  powiatu.  Pan  Kitliński  jest  osobą 
nieodpowiednią na swoim stanowisku.
Przewodniczący  Rady  Gminy  dodał,  że  kilkakrotnie  były  delegacje  z  gminy 
u  Starosty  ale  niczego  to  nie  dało.  Mieszkańcy  jak  wybierają  radnych to  nie  do 
opozycji, tylko po to żeby coś zrobić.
Pan Janusz Brzozowski stwierdził, że nie tak dawno na tej sali padały słowa, że on 
zablokował pieniądze w województwie dla gminy Sitno. Natomiast teraz Boży Dar 
nie  ma  realizowanej  żadnej  drogi,  mimo  że  mieszka  tam  kolega  starosty.  Nie 
powinno się atakować gości, którzy przybywają na sesję. W powiecie zamojskim jest 
opozycja, podobnie jak w Radzie Gminy Sitno. Jeżeli Pan Wójt nie chce jeździć na 
sesje rady powiatu to niech pisze pisma przez tyle lat co mieszkańcy Jarosławca piszą 
do  gminy  o  budowę  drogi.  Jeżeli  nie,  to  trzeba  wysyłać  pismo  do  Warszawy 
o likwidację powiatu.
Następnie  Pan  Brzozowski  stwierdził,  że  to  jest  wstyd  dla  Rady  Gminy, 
że  największy ormowiec  zajmuje  stanowisko  Przewodniczącego  Komisji  Oświaty 
i Z-cy Przewodniczącego Rady Gminy.
Pan Sekretarz stwierdził, że w gminie raczej nie uprawa się polityki. Wielokrotnie 
wysyłano  pisma  do  starostwa.  Jest  prośba,  żeby  radni  powiatowi  z  gminy  Sitno 
inaczej  podchodzili  do  Starosty.  W  Grabowcu  za  kupionego  członka  Zarządu 
Powiatu  bardzo  dużo  się  robi.  W przyszłym roku  powiat  zaplanował  300.000,-zł 
na chodniki  i  dobrze byłoby,  żeby gmina Sitno coś skorzystała.  Ponadto Starosta 
obiecał  poprawę  drogi  w  Cześnikach.  Trzeba  też  się  zwrócić  do  starostwa 
o poprzestawianie płotków przeciwśnieżnych. 
Pan Krzysztof  Gałaszkiewicz stwierdził,  że  liczy na  to,  że  na  sesji  rady powiatu 
pojawi się Wójt Gminy Sitno.
Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  można  zorganizować  nawet  takie  spotkanie  wcześniej, 
z udziałem radnych i sołtysów.
Pan Ryszard Monastyrski  podziękował Panu Gałaszkiewiczowi za to,  że  w ogóle 
przedstawia jakiekolwiek informacje na temat powiatu.
Pan Gałaszkiewicz wyjaśnił, że w powiecie też coś się robi, tylko w takich gminach 
jak Szczebrzeszyn czy Grabowiec.
Pan  Wójt  poprosił,  by  przedstawione  uwagi  przekazać  też  pozostałym  radnym 
powiatowym – Panu Z. Kupcowi i Panu S. Bartosiakowi.
Następnie Pan Gałaszkiewicz przedstawił informacje na temat szkolenia dla rolników 
organizowanego w dniu 13 grudnia 2008 r. o godz. 16.30 w sali GOK w Sitnie.
Pan Zygmunt Niedźwiedź zwrócił uwagę, odnośnie wcześniejszej wypowiedzi Pana 
Brzozowskiego,  że  jego boli  to,  że  można być jednocześnie  i  radnym i  sołtysem 
i do tego mieć rentę strukturalną. Trzeba się przyjrzeć własnej osobie i temu co się 
robiło wcześniej.
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Pan  Marek Szajnoga  poruszył  sprawę  dochodu w rolnictwie  proponując,  by  ktoś 
wyliczył realny dochód z 1 ha różnych upraw.
Pan  Gałaszkiewicz  wyjaśnił,  że  są  takie  kalkulacje  w  Ośrodku  Doradztwa 
Rolniczego.
Pan  Wójt  zwrócił  się  do  Radnych  z  prośbą  o  odpowiednie  zachowanie 
i  wypowiadanie  się,  gdyż  taka  atmosfera  polityczna  nikomu  nie  jest  potrzebna. 
Nie można tworzyć takiej formy wypowiedzi. Trzeba rozmawiać z każdym.
Na tym zakończono realizację bieżącego punktu porządku obrad.

Ad. 9
Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji

 
Protokoły  Nr  XXV/2008  i  XXVI/2008  wyłożone  były  do  wglądu  bezpośrednio 
w trakcie obrad sesji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  Państwo  Radni  zapoznali  się  z  tymi 
Protokołami i czy są do nich uwagi.
Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. Protokoły w głosowaniu jawnym przy 
11 głosach za, 0 przeciw i 2 głosach wstrzymujących.

Ad. 10
Zamknięcie obrad sesji

      Na  zakończenie  obrad  sesji  Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował 
zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.
Następnie Przewodniczącego Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołował: 
Inspektor ds. samorządu i Rozwoju Gminy
mgr Krzysztof Seń

                                  Przewodniczący Rady Gminy
/-/ Edward Tukiendorf

 


